

「牽蝶康兒中心」開幕禮

專門為有特殊需要的兒童（例如：自閉症、專注力不足、發展遲緩等）提供服務的「牽蝶康兒中心」在試業數月後，正式於4月9日（星期六）舉行開幕典禮。

開幕典禮當日場面熱鬧，除了邀得扶康會董事局副主席施家殷先生擔任主禮嘉賓外，本會十分榮幸可以邀請一向關心兒童發展的Golden Gate國際幼稚園暨幼兒園創辦人楊婉儀女士出席活動，並分享協助兒童成長的心得。

另外，服務使用者家長潘女士亦分享了兒子在接受服務後的轉變。潘女士早前因為兒子彥彥到兩歲仍未懂唸單字，所以到中心求助。潘女士指接受服務後，兒子的情況得而改善，「我現在和他說話，他會望著我，之前他會四處張望，專注力不足；而且他現在已經可以唸出單字，所以他的進步是非常明顯。」在典禮結束後，中心為在場的家長和兒童進行親子音樂治療活動體驗。

「牽蝶康兒中心」正式開幕後，專業團隊將繼續為懷疑或評估有特殊需要的兒童提供專業的服務，包括評估服務、臨床心理服務、感覺統合及職業治療服務、「家庭為本」支援服務、密集式小組訓練、物理治療服務及言語治療服務，改善他們的情況，讓他們於成長路上發揮應有的潛能。本會希望兒童在愛與關懷下，能無懼挑戰，健康快樂地成長。

Opening Ceremony of Hin Dip Hong Yee Centre

Hin Dip Hong Yee Centre, specialized in providing service to children with special needs, (such as autism, attention deficit, developmental disorders, etc), held an Opening Ceremony on 9 April (Saturday) after several months of "soft opening".

The Opening Ceremony was a lively and joyous occasion. Apart from having Mr. Kyran SZE, Vice Chairman of Fu Hong Society, as an officiating guest, it was also our honour to have invited Ms. Winnie YOUNG, the founder of the Golden Gate International Kindergarten and Nursery, to be our guest in sharing how to facilitate children as they grow up.

Ms. Poon as a parent of service user also shared how her son had transformed after receiving help from the Centre. She sought assistance from the Centre because her son Yin Yin could not said a word even at the age of two. After receiving therapy, she revealed that her son had made improvements, "He would now look at me when I talk to him. He used to lack the ability to pay attention and would just look around. Furthermore, he could now read the words. I think his improvement has been obvious." After the Ceremony, a parent-child activity on experiencing musical therapy was organized by the Centre for the parents and children.

After its official opening, the professional team of Hin Dip Hong Yee Centre will continue to provide specialized service to children who are suspected or have been confirmed to have special needs. The aim is to help improve the children's conditions and help them develop their full potential as they grow up. The services of the Centre include clinical assessment, clinical psychological service, sensory integration, occupational therapy, "family-based" supporting service, intensive group training, physiotherapy and speech therapy. It is hoped that the children would be able to embrace challenges and grow up healthily and happily with love and care.

